
 

 

 

 

  

 

  

 

 

 

 

Statenfractie Groep Rutjens 

De heren F. Duijs en W. Rutjens 

Brabantlaan 1 

5216 TV  ‘s-Hertogenbosch 

Onderwerp 
Schriftelijke vragen over draagvlak windturbines Duurzame Polder 

 

 

 

Geachte heren Duijs en Rutjens,  

 

Brabantlaan 1 

Postbus 90151 

5200 MC ’s-Hertogenbosch 

Telefoon (073) 681 28 12 

Fax (073) 680 76 80 

www.brabant.nl 

IBAN NL86INGB0674560043 

 

 

Bereikbaarheid 

openbaar vervoer en fiets: 

www.brabant.nl/route 

Datum 

2 maart 2021 

Ons kenmerk 

C2276360/4836886  

Uw kenmerk 

- 

Contactpersoon 

A.E. (Anneth) van Bruchem 

Telefoon 

(06) 18 30 33 47 

Email 

avbruchem@brabant.nl 
 

Bijlage(n) 

- 

Bij brief van 8 februari 2021, ingekomen op 8 februari 2021, heeft u namens de 

fractie van Groep Rutjens schriftelijke vragen gesteld. 

 

Wij beantwoorden deze vragen als volgt. 

 

1. Wat vindt u van het feit dat er door de raad op 28 januari jl. in Oss 
belangwekkende beslissingen zijn genomen omtrent de “duurzame polder”, 
terwijl door coronamaatregelen van gedegen participatie geen sprake kon zijn?  
Antwoord: De gemeenteraad van Oss is zelf verantwoordelijk voor haar 

besluitvormingsproces. Wij gaan ervan uit dat de gemeenteraad, onder de 

gegeven omstandigheden, haar uiterste best heeft gedaan om individuen en 

belangengroepen de mogelijkheid te geven hun standpunt duidelijk te maken. 

Gezien het doorlopen proces waarin diverse momenten van inspraak hebben 

plaatsgevonden, zien wij geen aanleiding om te veronderstellen dat de 

ingebrachte standpunten niet op een zorgvuldige manier bij de besluitvorming 

zijn betrokken. 

 

2. Hoe kijkt u aan tegen het feit dat de raad vanwege de kort tevoren 
ingevoerde avondklok eventuele insprekers verzocht ineens ‘s ochtends in te 
spreken, waardoor een deel van de insprekers wegens hun baan of bedrijf die 
mogelijkheid werd ontnomen? 
Antwoord: Zie antwoord op vraag 1. 
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3. In hoeverre is de gemeente Oss, partner van de provincie in de RES 
NoordOost, er volgens u in geslaagd om de dorpsbewoners te horen over de 
“duurzame polder”? Sluit dit aan bij uw definitie van “participatie”? Wat is die 
definitie? 
Antwoord: Voor wat betreft de Duurzame Polder hebben de gemeenten en 

provincie een verkenning uitgevoerd in een open participatief proces. Bewoners 

zijn op diverse manieren betrokken, waarbij argumenten voor en tegen 

grootschalige energieopwekking in dit gebied en alle standpunten daartussen, 

door betrokkenen naar voren zijn gebracht. Dit proces heeft geleid tot een 

grotere bewustwording over de mogelijke grootschalige veranderingen in het 

poldergebied. Uit de reacties van betrokkenen komt een genuanceerd beeld 

naar voren over grootschalige duurzame energieopwekking in dit gebied. Wij 

hebben u hierover op 10 juli 2020 via een Memo aan Provinciale Staten van 

gedeputeerde de Bie geïnformeerd.  

 

4. Is de gemeente Oss erin geslaagd het draagvlak onder de bewoners te 
meten? Of anderszins vast te stellen of gerecht te doen? Indien eventueel 
draagvlak voor de verregaande plannen onbekend of nog niet vastgesteld is, 
hoe gaat u zorgdragen voor vaststelling daarvan? 
Antwoord: De gemeenteraden van ’s-Hertogenbosch (oktober 2020) en Oss (28 

januari 2021) hebben met een ruime meerderheid besloten om aan de slag te 

gaan met het maken van een plan voor de Duurzame Polder. Dit is een eerste 

stap in het continue proces voor draagvlak. Draagvlak is immers niet 

vanzelfsprekend. Zie ook het antwoord op vraag 3. 

 

5. Hoe rijmt u de hierboven geschetste situatie met het in het bestuursakkoord 
expliciet beschreven belang van draagvlak? 
Antwoord: Kenmerk van besluitvorming is de afweging tussen het algemeen 

belang en het belang van individuele burgers hetgeen zorgvuldigheid vereist. 

Draagvlak is hierbij van eminent belang. Draagvlak vindt men op diverse 

niveaus, bijvoorbeeld op generiek niveau (het draagvlak voor de energietransitie 

op zichzelf is groot, zie het onderzoek van PON, Memo aan Provinciale Staten 

van gedeputeerde de Bie van 6 januari 2021) en op het niveau van inpassing. 

De mate van draagvlak kan op de diverse niveaus verschillen. Daarom is het 

van belang om in een continu proces te zoeken naar een zo groot mogelijk 

draagvlak en een open en transparant participatietraject in te richten dat 

hiervoor de meest ideale voedingsbodem schept. Draagvlak is geen vastomlijnd 

noch een duidelijk juridisch begrip. De uiteindelijke beslissing of er sprake is van 

voldoende draagvlak is dan ook een politieke beslissing. 

 

  

https://www.brabant.nl/bestuur/provinciale-staten/statenstukken/av/20200831
https://www.brabant.nl/bestuur/provinciale-staten/statenstukken/av/20200831
https://www.brabant.nl/bestuur/provinciale-staten/statenstukken/av/20210315/download?qvi=1713691
https://www.brabant.nl/bestuur/provinciale-staten/statenstukken/av/20210315/download?qvi=1713691
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6. Zou draagvlak (voor bijvoorbeeld windturbines) niet moeten betekenen dat 
de overheid de ontwikkelingen dus niet meer koste wat kost tegen de zin van de 
lokale bevolking wil doordrukken? 
Antwoord: Zie antwoord op vraag 5.  

 

7.In hoeverre wordt de voorwaarde “draagvlak” eigenlijk geborgd in de 
provinciale energieplannen, de RES NoordOost en de Uitvoeringsagenda 
Energie? 
Antwoord: Op 9 februari jl. hebben wij de Uitvoeringsagenda Energie 2021-

2023 “Haalbaar betaalbaar en met draagvlak” vastgesteld. Hierin hebben wij 

onze visie op draagvlak bij de energietransitie beschreven. Wij hebben u 

hierover via de Statenmededeling Uitvoeringsagenda 2021-2023 geïnformeerd. 

 

8. Welke rol gaat u nemen in de communicatie met de gemeente Oss nu blijkt 
dat de participatie onder de maat was? 
Antwoord: Wij nemen thans geen standpunt in over de participatie. Zie hiervoor 

ook onze beantwoording bij vraag 1 en 2.  

In het kader van onze samenwerking in het project Duurzame Polder zijn wij 

continue in overleg met de gemeente Oss en werken we aan een open en 

transparant participatieproces.  

 

9. Bent u, in tegenstelling tot de bestuurders in Oss, wel bereid de bevolking te 
vragen door middel van een referendum? Gaat u zorgdragen dat de door uw 
college aangekondigde referendumverordening dit mogelijk maakt? Waarom? 
en zo ja, hoe? 
Antwoord: Conform de in het Bestuursakkoord opgenomen passage werken wij 

samen met PS aan de invoering van het correctief referendum. Een referendum 

dat na een genomen besluit van PS door inwoners kan worden aangevraagd. 

Over de voorwaarden waaronder en over welke besluiten een referendum kan 

worden aangevraagd gaan wij op 26 maart 2021 tijdens een 

oordeelsvormende themabijeenkomst met u en de overige PS-leden het gesprek 

aan. Overigens is het vaststellen van een referendumverordening een 

bevoegdheid van PS. 

 

10. In hoeverre vindt u het gevolgde bestuurlijk proces passend uitgelijnd voor 
wat betreft de duidelijke afspraak dat draagvlak voor snelheid gaat? 
Antwoord: Wij houden ons aan het door ons geformuleerde beleid (zie ook de 

antwoorden op de vragen 5, 7 en 8). 

 

  

https://www.brabant.nl/onderwerpen/energie
https://www.brabant.nl/onderwerpen/energie
https://www.brabant.nl/bestuur/provinciale-staten/statenstukken/av/20210315
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11. Bent u bereid om (de provinciale voorbereidingen voor - en uitvoering van) 
het project “duurzame polder” voorlopig stop te zetten, totdat draagvlak onder 
de omwonenden eenduidig is vastgesteld? Waarom? Hoe verhoudt zich uw 
antwoord tot het bestuursakkoord? 
Antwoord: Voor wat betreft het draagvlak onderscheiden wij twee niveaus. Op 

het niveau van doelstellingen is het belangrijk dat er voldoende draagvlak is, 

omdat het project een cruciaal onderdeel is van de RES is en daarmee voor het 

behalen van de provinciale doelstelling. Voor het draagvlak op het niveau van 

de rolneming en de weg waarlangs het proces tot stand komt, zijn de 

gemeenten aan zet. Gemeenten staan als eerste overheid het dichtste bij de 

samenleving: inwoners, maatschappelijke organisaties en bedrijven. Gemeenten 

hebben zodoende de natuurlijke positie en rol om de samenleving te mobiliseren 

en voor lokaal draagvlak te zorgen. Maar de provincie zal ook een rol pakken 

als de gemeenten er onderling niet uitkomen.  

In de Memo aan Provinciale Staten van gedeputeerde de Bie over Verkenning 

Duurzame Polder d.d. 10 juli 2020 hebben wij u geïnformeerd over de 

afspraken die wij met de gemeenten hebben gemaakt over onze rol in de 

Duurzame Polder. Nu ook de gemeenteraad van Oss een besluit heeft 

genomen, beraden wij ons, zoals afgesproken, over onze rol in de planvorming. 

Zodra wij een standpunt hebben ingenomen zullen wij Provinciale Staten 

daarover informeren. 

 

  

https://www.brabant.nl/bestuur/provinciale-staten/statenstukken/av/20200831
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12. Bent u bereid om (de provinciale voorbereidingen voor - en uitvoering van) 
het project “duurzame polder” voorlopig stop te zetten totdat de 
coronamaatregelen een gedegen participatie van de bevolking weer mogelijk 
maakt? Waarom? Hoe verhoudt zich uw antwoord tot het in het bestuursakkoord 
genoemde “Mocht dit proces wegens de coronacrisis in het nauw komen, dan 
gaat draagvlak boven snelheid.”? 
Antwoord: Nee. Het ontwerpen van een goed en open participatieproces voor 

de planvorming van de Duurzame polder is belangrijk.  

Wat onze rol hierin is zullen wij in samenspraak met de gemeenten en het 

ministerie van EZK bepalen (zie ook ons antwoord op vraag 11). Uiteraard 

houden wij hierbij rekening met de coronacrisis en de mogelijke beperkingen die 

daarbij gelden. 

 

 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde  

Staten van Noord-Brabant genomen besluit, 

namens deze, 

 
 

I.A.H.M. Cortenbach, 

programmamanager Milieu en Energie 

 

(In verband met de corona-maatregelen is deze brief, na vaststelling door het college, digitaal door 

de verantwoordelijk programmamanager ondertekend) 

 
 

 


